
 
Protokół nr XXII/2016 

XXII Sesji kadencji Rady Powiatu w Białogardzie 

w dniu 23 czerwca 2016 r., w godz. 10
00

 – 13
35

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 
  

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła otworzył posiedzenie Rady Powiatu  

w Białogardzie, po powitaniu radnych, oświadczył, iż zgodnie z listą obecności, aktualnie  

w Sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego  

17 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał 

(załącznik nr 1, 2 i 3). Następnie udzielił głosu Staroście Białogardzkiemu. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie realizowała następujący porządek obrad: 

 

Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji, w tym: 

- stwierdzenie quorum, 

- wręczenie nagród za osiągnięcia dydaktyczne dla uczniów szkół prowadzonych 

przez Powiat Białogardzki, 

- przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Powiatu w Białogardzie. 

2. Informacja z działalności Centrum Wspierania Rodziny „Dom pod Świerkiem”. 

3. Informacja z działalności Powiatowego Domu Samopomocy – Centrum 

Rehabilitacyjno – Kulturalne w Białogardzie. 

4. Informacja z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Białogardzie. 

5. Informacja o stanie sanitarnym powiatu i przygotowaniu do sezonu letniego. 

6. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Powiatu Białogardzkiego za rok 2014: 

a) wykonanie budżetu Powiatu Białogardzkiego za 2015 rok oraz sprawozdanie 

finansowe za rok 2015, 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu Zarządu Powiatu 

Białogardzkiego z wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za 2015 rok, 

c) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w 

Białogardzie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu za rok 2015, 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu w Białogardzie absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2015, 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za 2015 rok, 

f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia  Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za rok 2015. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) powierzenia Gminie Karlino prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury  

i promocji powiatu dotyczącego organizacji dożynek powiatowych w Karlinie, 

b) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016, 

c) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 

– 2025. 

8. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
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9. Zamknięcie Sesji. 
 

 

● Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zapytał radnych o uwagi do 

protokołu z XXI Sesji z dnia 31 maja 2016 roku. Przypomniał, że z treścią w/w protokołu 

można było zapoznać się w Biurze Rady Powiatu. Poinformował, że zgodnie z § 37 Statutu 

Powiatu Białogardzkiego do treści protokołu nie wpłynęły żadne uwagi na piśmie. W 

związku z powyższym poddał pod głosowanie w/w protokół. 

 

Radni Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag i jednogłośnie przyjęli protokół  

z XXI Sesji z dnia 31 maja 2016 roku.  
 

 

 W chwili obecnej Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oraz Pani Naczelnik 

Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Promocji Ewa Popławska wręczyli nagrody za 

najlepsze wyniki w nauce dla uczniów szkół prowadzonych przez Powiat Białogardzki. 

Nagrodzono następujących uczniów:  

- z Liceum Ogólnokształcącego w Białogardzie: Aleksandra Abbas, Julia Różyńska, 

Karolina Kaszewska, Rafał Wasicki, Aleksandra Krawczyńska, Natalia Cisielska, Julia 

Szymańska, Mateusz Blacharski, Dominika Skoroszewska, Natalia Brzezińska, 

- z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Białogardzie: Agata Matej, Aleksandra Tokarz, 

Sandra Kukułka, Magdalena Dominka Lorenc, Dominka Zmaczyńska, Katarzyna Wiktorska, 

Rafał Kopiec, Michał Halak, Tomasz Wojtkowski, Natalia Jaremko, 

- z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Tychowie: Alicja Grabarczyk, Adrianna Łyjak, 

Oliwia Cichecka, Klaudia Zachajczuk. 

Za wybitne osiągnięcia sportowe w lekkoatletyce wyróżniona została Natalia Brzezicka 

podopieczna Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej Nr 1 w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła ogłosił przerwę w obradach 

XXII Sesji Rady Powiatu. 

Przerwa trwała  od godziny 10
15

 do godziny 10
20

. 

Od chwili obecnej w posiedzeniu uczestniczy 16 radnych.  

 

● Radny – Wojciech Potrzebowski zagłosił wniosek, aby z uwagi na wysoką temperaturę w 

pomieszczeniu wystąpienia poszczególnych Gości zaproszonych na dzisiejszą Sesję 

ograniczyły się jedynie do udzielania odpowiedzi na zadane pytanie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła poddał pod głosowanie zgłoszony 

wniosek. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie poparła zgłoszony wniosek.  

 

 

Ad.2 

Dyrektor Centrum Wspierania Rodziny „Dom pod Świerkiem” – Mirosław Woźniak 

zapoznał radnych z informacją dotyczącą działalności jednostki, co przedstawia załącznik nr 

4 do niniejszego protokołu.  

Radny – Adam Kołacki zapytał dyrektora placówki czy ma do przekazania ważne 

wiadomości, które nie znalazły się w informacji pisemnej. 

Dyrektor – Mirosław Woźniak poinformował o problemie związanym z dostosowaniem w 
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najbliższym czasie placówki do wymogów ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej.  

Oświadczył, że do końca 2020 roku konieczne jest osiągnięcie standardu czternastu 

wychowanków w placówce.  

Radny – Bogusław Stanczewski zapytał w jaki sposób rozdysponowane są środki z programu 

500 + jakie otrzymują dzieci będące w pieczy zastępczej.  

Dyrektor – Mirosław Woźniak poinformował, że dzieci przybywające z instytucjonalnych 

placówkach, jak Centrum Wspierania Rodziny w Białogardzie nie otrzymują środków z tego 

programu.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapytał czy możliwość otrzymania środków z 

programu 500 + spowodowała, że część dzieci przebywających w CWR  wraca do swoich 

rodzin.  

Dyrektor – Mirosław Woźniak poinformował, że działania placówki idą w tym kierunku, 

żeby dzieci wracały do swoich rodzin. Dodał, że wprowadzenie programu 500 + nie 

przekłada się na powrót dzieci do rodzin biologicznych.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z informacją dotyczącą działalności 

Centrum Wspierania Rodziny „Dom pod Świerkiem”. 

 

 

Ad.3 

Dyrektor Powiatowego Domu Samopomocy – Centrum Rehabilitacyjno – Kulturalne w 

Białogardzie – Adam Wegner zapoznał radnych z informacją dotyczącą działalności 

jednostki, co przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał co oznacza zapis w informacji pisemnej: typ domu A i B. 

Dyrektor – Adam Wegner poinformował, że podział na placówkę A i B dokonany jest ze 

względu na schorzenia jakie posiadają uczestnicy.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto stwierdził, że w zajęciach prowadzonych w 

placówce w Białogardzie uczestniczy 50 osób. Wicestarosta zapytał jak nasza placówka 

prezentuje się na tle innych tego typu placówek w naszym województwie. 

Dyrektor – Adam Wegner poinformował, że jest bardzo zadowolony z faktu, że placówka w 

Białogardzie uzyskała zgodę na zwiększenie liczby uczestników z 40 do 50.  Stwierdził, że 

większość tego typu placówek również starała się o zwiększenie jednak otrzymywały zgodę 

na 1 lub 2 uczestników. W tym miejscu serdecznie podziękował Wojewodzie 

Zachodniopomorskiemu za taką przychylność.  

Radny – Andrzej Siwek odniósł się do zapisów zawartych w informacji pisemnej 

przedstawionej przez dyrektora placówki. W dziele VI – zasoby domu przeznaczone na 

funkcjonowanie podano kwotę na zakup usług remontowych. Następnie podano na co ta 

kwota została rozdysponowana. Po podliczeniu kwota poszczególnych wydatków nie zgadza 

się z kwotą ogólną przeznaczoną na remonty. Ponadto dane finansowe zawarte w informacji  

nie zgadzają się z danymi zawartymi w sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu 

Białogardzkiego za 2015 rok. Radny zapytał czy nie należy domniemywać, że w 

sprawozdaniu finansowym Powiatu jest błąd. 

Dyrektor – Adam Wegner poinformował, że jest to problem wynikający z tego, że 

informacja została sporządzona na dzień 8 stycznia 2016 roku, a prezentowana jest radnym w 

dniu dzisiejszym.  

Radny – Andrzej Siwek stwierdził, że pismo przewodnie przekazujące informacje radnym 

jest podpisane przez dyrektora z datą 14 czerwca 2016 r. 

Dyrektor – Adam Wegner poinformował, że dokładnie sprawdzi informację otrzymaną  od 

Pani Skarbnik z jego informacją i udzieli radnym odpowiedzi na piśmie.  
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Radny – Andrzej Siwek zapytał Przewodniczącego Rady Powiatu czy należy przez to 

rozumieć, że informacja przedstawiona przez dyrektora Adama Wegnera nie będzie w dniu 

dzisiejszym rozpatrywana. 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła ogłosił przerwę w obradach sesji do czasu 

wyjaśnienia zaistniałej sytuacji. Przerwa trwała od godziny 10
40

 do godziny 10
48

. 

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że po konsultacjach z dyrektorem 

placówki i główną księgową stwierdził, że materiał przekazany dla radnych ma charakter 

informacyjny i nie jest tożsamy z sprawozdaniem finansowym. Następnie zgłosił wniosek 

formalny, aby informację przygotowaną przez dyrektora zdjąć z porządku dzisiejszej Sesji i 

omówić ją na najbliższym posiedzeniu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zgłoszony wniosek poddał pod 

głosowanie. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujących – 0 głosów, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu pozytywnie 

zaopiniowała zgłoszony wniosek o zdjęcie z porządku dzisiejszej sesji punktu – 

informacja z działalności Powiatowego Domu Samopomocy – Centrum Rehabilitacyjno 

– Kulturalne w Białogardzie i przedstawieniu na kolejnej sesji.  

 

 

Ad.4 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Białogardzie – Anna Kowalczyk 

zapoznała radnych z informacją dotyczącą działalności jednostki, co przedstawia załącznik 

nr 6 do niniejszego protokołu. Następnie podziękowała tym wszystkim, którzy pracują na 

rzecz pomocy społecznej w Powiecie Białogardzkim.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał gdzie osoby potrzebujące mogą wypożyczyć sprzęt 

medyczny.  

Dyrektor – Anna Kowalczyk oświadczyła, że temat ten jest jej bliski i zastanawia się jak 

rozwiązać ten problem. Niezbędne jest zaplecze lokalowe. Dodała, że podjęto już rozmowy 

na ten temat z organizacjami pozarządowymi.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z informacją dotyczącą działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Białogardzie. 

 

 

Ad.5 

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno -  Epidemiologicznej w Białogardzie – Marek 

Frydrych zapoznał radnych z informacją dotyczącą stanu sanitarnego powiatu  

i przygotowania do sezonu letniego, co przedstawia załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Radny – Adam Kołacki stwierdził, że z informacji pisemnej przekazanej radnym wynika, że 

na terenie naszego powiatu nie ma zgłoszonego żadnego kąpieliska.  

Dyrektor – Marek Frydrych udzielił twierdzącej odpowiedzi. 

Radny – Adam Kołacki zapytał czy kontroli jeziora np. w Byszynie można dokonać wtedy, 

kiedy będzie jego dzierżawca. 

Dyrektor – Marek Frydrych udzielił twierdzącej odpowiedzi. Poinformował, że wszystkie 

kąpieliska tzw. dzikie nie podlegają urzędowej kontroli. Aby stwierdzić, że dane kąpielisko 

jest kąpieliskiem musi mieć ono fizycznego dzierżawcę odpowiedzialnego za wszystkie 

wymogi prawne.  Na terenie Powiatu Białogardzkiego nie ma żadnego kąpieliska; jest tylko 
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jedno miejsce przeznaczone do kąpieli, które znajduje się w Karlinie.  

Radny – Adam Kołacki zapytał czy pomimo tego o czym mówił Pan dyrektor będą 

przeprowadzane kontrole jakości wody np. w jeziorze Byszyno, czy Podborsko.  

Dyrektor – Marek Frydrych poinformował, że jest możliwość kontroli jakości wody, ale 

tylko w przypadku kiedy taki problem zostanie zgłoszony, przez osobę, która zachorowała po 

kontakcie z wodą i posiada stosowane zaświadczenie od lekarza pierwszego kontaktu.  

Radny – Adam Kołacki zapytał czy jednak nie można przeprowadzić badania wody w 

jeziorze i później postawić odpowiednią tablicę informacyjną. 

Dyrektor – Marek Frydrych poinformował, że jeśli chciałby przeprowadzić badanie wody to 

musiałby by to zrobić za własne środki, ponieważ na dzień dzisiejszy nie ma takich 

instrumentów prawnych, aby to zrobić.  

Radny – Bogusław Stanczewski poprosił, aby inspekcja jak co roku zorganizowała tzw. 

pogotowie grzybowe, gdzie mieszkańcy mogą przyjść i sprawdzić, czy zebrane przez nich 

grzyby są jadalne. 

Dyrektor – Marek Frydrych poinformował, że corocznie w sezonie grzybowym otwarły jest 

dyżur grzyboznawcy, którzy jest bezpłatny.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poprosił o więcej informacji dotyczących 

basenów w Białogardzie oraz bezpieczeństwa na jeziorze Podborsko. 

Dyrektor – Marek Frydrych odnośnie jeziora w Podborsku poinformował, że prawo 

stanowi, że można czerpać korzyści z terenu wokół jeziora. Dzierżawca przeważnie 

wydzierżawia kawałek terenu przy jeziorze, ustawi wokół tabliczki informujące, że woda 

niezdatna do kąpieli i w wówczas każdy kąpie się na swoją odpowiedzialność. Dzierżawca 

takiego terenu może jednak pobierać opłaty np. za parking, czy wypożyczenie kajaków. 

Odnośnie basenów w Białogardzie poinformował, że na początku br. pojawiło się 

rozporządzenie Ministra Zdrowia w sprawie  wymogów jakie powinny spełniać baseny. 

Wówczas pojawił się dylemat, ponieważ baseny nie do końca spełniają wymagania. W 

ostateczności podjął decyzję, że baseny będą czynne. Opracowano plan kontroli wewnętrznej  

m.in. dotyczący bieżącej kontroli stanu wody.  

Radny – Jan Połuboczko zapytał dyrektora czy nie widzi potrzeby, aby szalety w mieście 

Białogard były otwarte cały rok, a nie tylko w sezonie.  

Dyrektor – Marek Frydrych oświadczył, że jego zdaniem szalety powinny być otwarte cały 

rok. 

Radny – Andrzej Siwek zapytał o koszt jednorazowego badania wody w jeziorze. 

Dyrektor – Marek Frydrych poinformował, że około 300 - 400 zł.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał jak często należałoby takie badania powtarzać.  

Dyrektor – Marek Frydrych poinformował, że nie ma regulacji prawnych w tym temacie. 

Dodał, że gospodarz gminy na terenie której znajduje się jezioro może z własnej inicjatywy 

zlecić  Inspekcji takie badanie. Następnie poinformował o problemie jaki pojawił się ostatnio 

w Karlinie związanym z ruchem antyszczepionkowym. Oświadczył, że takie postępowanie 

rodziców doprowadza do rozszczelnienia bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkańców 

powiatu.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zaapelował do rodziców małych dzieci o rozsądek  

i szczepienie dzieci zgodnie z kalendarzem szczepień. Poprosił również o bezpieczne  

i rozważne korzystanie z wszystkich akwenów wodnych.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z informacją o stanie sanitarnym powiatu  

i przygotowaniu do sezonu letniego. 
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Ad.6a) 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała radnych z wykonaniem budżetu Powiatu 

Białogardzkiego za 2015 rok oraz sprawozdaniem finansowym za rok 2015, co przedstawia 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z wykonaniem budżetu Powiatu 

Białogardzkiego za 2015 rok oraz z sprawozdaniem finansowym za rok 2015. 
 

 

Ad.6b) 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zapoznał radnych z pozytywną opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 29 kwietnia 2016 roku w sprawie 

wydania opinii o sprawozdaniu Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu 

Białogardzkiego za 2015 rok (załącznik nr 9 do protokołu).  

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z w/w opinią. 

 

 

Ad.6c) 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak zapoznał radnych z wnioskiem 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Białogardzie absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu Powiatu za rok 2015 (załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z w/w wnioskiem. 

 

 

Ad.6d) 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zapoznał radnych z pozytywną opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu w Białogardzie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2015 

(załącznik nr 11 do protokołu).  

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z w/w opinią.  

 

 

Ad.6e) 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z projektem uchwały 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za 2015 rok, co przedstawia 

załącznik nr 12  do niniejszego protokołu. 

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                         

że członkowie Komisji pozytywnie  (za – 2 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący – 1 

głos)  zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 
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członkowie Komisji pozytywnie (za – 3 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący – 1 głos) 

zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie (za – 3 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący – 1 głos) 

zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji głosami za – 4 głosy, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujący – 1 głos pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła otworzył dyskusję nad przedłożonymi 

sprawozdaniami. 

 

Radny – Jan Połuboczko oświadczył, że będzie głosował za nieudzieleniem absolutorium dla 

Zarządu Powiatu. Stwierdził, że jego zdaniem Zarząd Powiatu nie zrobił nic co mogłoby być 

chlubą dla Powiatu Białogardzkiego. Znacznych nakładów finansowych wymagają drogi 

powiatowe, szpital chyli się ku upadkowi, a ponadto Powiat Białogardzki ma do zwrotu 

ponad 5.000.000 zł z tytułu nienależnie pobranej subwencji oświatowej. Powyższe wskazuje, 

że udzielenie absolutorium dla Starosty Białogardzkiego jest niemożliwe.  

Radny – Adam Kołacki zapytał o koszty postępowania sądowego i prokuratorskiego w 2015 

roku w wysokości 40.745 zł. (wykonanie). Następnie zapytał Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej, czy w trakcie prac komisja zwróciła uwagę na ten element. Zapytał co składa się 

na w/w kwotę.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował, że członkowie 

komisji analizowali wszystkie koszty.  

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że zadał to pytanie w kontekście dyskusji z radcą 

prawnym starostwa jaka miała miejsce na poprzedniej Sesji Rady Powiatu odnośnie kosztów 

jakie Powiat Białogardzki ponosi w związku z przegranymi sprawami sądowymi.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła udzielił głosu w tej sprawie Pani Skarbnik 

Powiatu. 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że z tej kwoty 38.982 zł to środki 

przeznaczone na odwołanie do Naczelnego Sądu Administracyjnego, a pozostałe środki 

zostały wydatkowane m.in. na nadanie klauzuli wykonalności, koszty komornicze.  

Radny – Adam Kołacki zapytał na co konkretnie zostały wydatkowane środki publiczne w 

wysokości około 40.000 zł.; czy to były obciążenia wynikające z przegranych spraw 

sądowych przez starostwo.  

Adwokat – Roman Witaszek poinformował, że są to opłaty sądowe związane z środkami 

odwoławczymi, które są wnoszone od decyzji Ministra Finansów. Postępowanie cywilne, 

administracyjne cechuje się tym, że wszystkie środki odwoławcze, czy też jak ktoś wytacza 

powództwo wiążą się z określonymi opłatami sądowymi.  Nie uiszczenie tej opłaty 

uniemożliwia wniesienie danego środka odwoławczego. Gdyby te pieniądze nie zostały 

wydane, to w tej chwili temat subwencji oświatowej byłby zakończony. Oświadczył, że to nie 

są opłaty związane z przegranymi procesami sądowymi, to nie są kwoty zasądzone do zwrotu 

na rzecz strony przeciwnej. Podsumowując stwierdził, że są to opłaty sądowe których 

poniesienie było konieczne, żeby można było poprowadzić procedurę odwoławczą.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poprosił radnego Adama Kołackiego, aby wymienił 

sprawy przegrane przez Powiat Białogardzki, o których mówił wcześniej.  

Radny – Adam Kołacki zapytał czy są to kwoty związane z sprawami toczącymi się z 

szkołami niepublicznymi.  
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Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że jeżeli sąd zasądziłby odszkodowanie 

dla kogokolwiek to byłoby to w innym paragrafie.  

Radny – Adam Kołacki stwierdził cyt.: „ (…) proszę Panią Skarbnik o udzielenie mi 

informacji odnośnie tych kwot, które zostały jednak zasądzone i wypłacone przez starostwo w 

związku z odwołaniem się skarżących, czy też wnoszących o wypłatę, jakie to były wysokości 

tych kwot, jakie były odsetki jeszcze.” 
Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poinformował, że Pani Skarbnik udzieli 

odpowiedzi radnemu na piśmie.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odniósł się do wypowiedzi radnego Jana Połuboczko. 

Przypomniał, że zarówno Regionalna Izba Obrachunkowa, jak i Komisja Rewizyjna 

pozytywnie zaopiniowały wykonanie przez Zarząd Powiatu budżetu Powiatu Białogardzkiego 

za 2015 rok. Stwierdził, że rozumie oczekiwania mieszkańców m.in. dotyczące remontów 

dróg powiatowych. Trzeba jednak przypomnieć, że takie remonty zostały poczynione 

wcześniej, a teraz przyszedł czas spłaty kredytów. Oświadczył, że powiaty ze względu na 

brak dochodów własnych mają ograniczone możliwości inwestycyjne. Zapewnił, że jeśli 

pojawią się możliwości realizacji takich inwestycji w oparciu o środki zewnętrzne to powiat z 

nich skorzysta. Odnośnie zwrotu subwencji oświatowej oświadczył, że będzie walczył, aby 

decyzje Ministra Finansów nie były skuteczne.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto przypomniał, że Powiat Białogardzki jeśli 

chodzi o wykorzystanie środków szwajcarskich jest w czołówce Województwa 

Zachodniopomorskiego dzięki współpracy z Związkiem Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. 

Wszystkie budynki użyteczności publicznej są wyremontowane. Odnośnie remontu dróg 

oświadczył, że problem polega na tym, że niestety powiaty są wykluczone z pozyskania 

środków w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego (finansowane są drogi w ramach 

sieci TNT, których w powiecie nie ma). Powiaty mogą uczestniczyć w projektach tzw. 

schetynówkach i PROW – Program Rozwoju Obszarów Wiejskich, gdzie dofinansowanie jest 

zdecydowanie mniejsze. Odnośnie działalności szpitala oświadczył, że rok 2015 był bardzo 

trudny, jednak udało się sytuację opanować i obecnie szpital służy pomocą wszystkim 

mieszkańcom powiatu.  

Radny – Jan Połuboczko odnosząc się do wypowiedzi Starosty oświadczył, że jego zdaniem 

to żaden powód do dumy, że Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała 

wykonanie budżetu. Stwierdził, że Starosta odrzuca od siebie pewne problemy np. 

Młodzieżowy Dom Kultury, który został sprzedany samorządowi Miasta Białogard. Odnośnie 

szpitala zapytał jak to jest możliwe, że jak szpital był zarządzany przez Powiat Białogardzki 

to działalność ta była nieopłacana, a teraz gdy prowadzi go spółka Centrum Dializa 

działalność jest opłacalna. Dodał, że w dalszym ciągu Powiat Białogardzki nie ma strategii 

rozwoju powiatu.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przypomniał, że budżet Powiatu Białogardzkiego 

wynosi około 50 mln zł i należy mierzyć siły na zamiary. Niestety Powiatu Białogardzkiego, 

jak wiele innych powiatów w Polsce nie stać na wykonanie niektórych inwestycji.  

Radny – Adam Kołacki zwracając się do Starosty Białogardzkiego Pana Tomasza Hynda 

oświadczył, że ma nadzieję, że  krytyczne spojrzenie starosty na opozycję  do końca kadencji 

jednak się zmieni. Zaapelował do Starosty, aby rozpoczął dialog z opozycją i włączył ją do 

działań na rzecz powiatu. 

 

Radni nie zgłosili  innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za 2015 rok. 
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Rada Powiatu w Białogardzie głosami (za – 10 głosów, przeciw – 3 głosy, wstrzymujące – 

4 głosy) podjęła Uchwałę Nr XXII/111/2016 Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Białogardzkiego za 2015 rok, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 13 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.6f) 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z projektem uchwały 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie udzielenia  Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za rok 2015, co przedstawia załącznik nr 14  

do niniejszego protokołu. 

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie. 

 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                         

że członkowie Komisji pozytywnie (za – 2 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący – 1 głos) 

zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował,  że 

członkowie Komisji pozytywnie (za – 3 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący – 1 głos) 

zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji negatywnie (za – 1 głos, przeciw – 3 głosy, wstrzymujących – 0 głosów) 

zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie (za – 4 głosy, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujący – 1 głos) zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie udzielenia  Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za rok 2015. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami (za – 10 głosów, przeciw – 7 głosów, 

wstrzymujących – 0 głosów) podjęła Uchwałę Nr XXII/112/2016 Rady Powiatu w 

Białogardzie w sprawie udzielenia  Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu Powiatu Białogardzkiego za rok 2015, w brzmieniu jak przedstawia załącznik 

nr 15 niniejszego protokołu. 

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda złożył podziękowania członkom Zarządu oraz Pani 

Skarbnik Powiatu za wspólną pracę nad budżetem Powiatu Białogardzkiego.  

 

W chwili obecnej Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił ogłoszono przerwę 

w obradach XXII Sesji Rady Powiatu. Przerwa trwała od godziny 12
00

do godziny 12
30

. 

 



 10 

Obecnie w posiedzeniu Sesji uczestniczy 11 radnych. 

 

 

Ad.7 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z projektami uchwał 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a) powierzenia Gminie Karlino prowadzenia zadania publicznego z zakresu 

kultury i promocji powiatu dotyczącego organizacji dożynek powiatowych w 

Karlinie, co przedstawia załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

 

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Bogusław Stanczewski poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,    

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radny – Bogusław Stanczewski oświadczył, że podczas posiedzenia Komisji Oświaty i 

Kultury padł wniosek, aby dożynki powiatowe w 2017 roku odbyły się w mieście Białogard. 

 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie powierzenia Gminie Karlino prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury  

i promocji powiatu dotyczącego organizacji dożynek powiatowych w Karlinie. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXII/113/2016 Rady 

Powiatu w Białogardzie w sprawie powierzenia Gminie Karlino prowadzenia zadania 

publicznego z zakresu kultury i promocji powiatu dotyczącego organizacji dożynek 

powiatowych w Karlinie, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 17 niniejszego 

protokołu. 

 
 

b) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016, co przedstawia załącznik nr 18 

do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 
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poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Bogusław Stanczewski poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu ,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 
 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 10 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący 

– 1 głos podjęła Uchwałę Nr XXII/114/206 Rady Powiatu w Białogardzie sprawie 

zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 

19 niniejszego protokołu. 

 

 

c) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 

2016 – 2025, co przedstawia załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Bogusław Stanczewski poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025. 
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Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 10 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący 

– 1 głos podjęła Uchwałę Nr XXII/115/2016 Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca 

wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 21 niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.8 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał radnych z informacją o działalności 

Zarządu Powiatu w Białogardzie w okresie międzysesyjnym, co przedstawia załącznik nr 22 

do niniejszego protokołu.  

Radny – Andrzej Siwek poprosił o więcej informacji dotyczących wprowadzenia do systemu 

Państwowego Ratownictwa Medycznego dodatkowego zespołu na terenie Powiatu 

Białogardzkiego.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przypomniał, że spółka Centrum Dializa, która 

prowadzi szpital w Białogardzie ze względu na zawieszenie pracy dwóch oddziałów 

wystąpiła z wnioskiem do  Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Szczecinie z 

propozycją sfinansowania i wprowadzenia do systemu Państwowego Ratownictwa 

Medycznego dodatkowego zespołu. Niestety ze względu na przeszkody natury prawnej 

wniosek został rozpatrzony negatywnie. 

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak zapytała jakie nieruchomości sprzedaje powiat. Radna 

zadała to pytanie w kontekście  podjęcia przez Zarządu Powiatu uchwały w sprawie  

powołania komisji przetargowej na zbycie nieruchomości stanowiących własność Powiatu 

Białogardzkiego. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że Powiat Białogardzkie sprzedaje na 

terenie miasta Białogard działki pod budownictwo jednorodzinne. 

Radny – Adam Kołacki stwierdził cyt.: „w sprawozdaniu z planu wydatków budżetowych za 

2015 rok w pozycji Rady Powiatów znajdujemy cztery zapisy: różne wydatki na rzecz osób 

fizycznych, zakup materiałów i wyposażenia, zakup usług pozostałych, opłaty z tytułu zakupu 

usług telekomunikacyjnych. Cztery krótkie zawołania. W planie wydatków na 2016 rok  

znajduję taki oto zapis numer pozycji 4010 to są wydatki związane z zatrudnieniem. Chciałem 

się zapytać jakim to cudem w koszcie funkcjonowania Rady Powiatu znajduje się pozycja 

mówiąca o wynagrodzeniu osobowym pracowników Panie Starosto. (…) nie chcielibyśmy 

spotkać się z tą sytuacją, że ktoś nam mówi, że Rada Powiatu kosztuje Bóg wie ile. Do tej 

pory nie było kosztów osobowych, teraz są koszty osobowe. Są Panie z Biura Rady, ale 

obsługują nie tylko Biuro Rady, ale także Zarząd i też inne czynności służbowe. Może państwo 

podzieliście, że 40 % jest czasu pracy na Radę, pozostałe na coś i na coś. Uważam, że 

należałoby to wyjaśnić.” 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformował, że ogółem koszt funkcjonowania Rady 

Powiatu się nie zmienił; to jest tylko sposób dokonania zapisów księgowych. Wojewoda od 

pewnego czasu każde wskazywać wydatki powiatu w konkretnych działach. Do tej pory 

wszystkie wynagrodzenia pracowników starostwa były w rozdziale 75020. Od jakiegoś czasu 

jest tendencja w klasyfikacji budżetowej, żeby wyrzucać te typy działalności, które można 

wydzielić. W 2016 roku pojawiły się wynagrodzenia w dziale geodezji, gospodarki 

nieruchomościami oraz Radzie Powiatu.  

Radny – Adam Kołacki stwierdził, że panie zatrudnione w Biurze Rady Powiatu nie 

wykonują tylko i wyłącznie zadań związanych z Radą Powiatu, ale również z Zarządem 

Powiatu. Poinformował, że w tej sprawie kontaktował się z Regionalną Izbą Obrachunkową. 

Przedstawiciele tego organu również mają wątpliwość w tym temacie. Następnie zapytał czy 

osoby zatrudnione w Biurze Rady wykonują czynności tylko na rzecz Rady Powiatu. 
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Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek przypomniała radnemu, że wszyscy członkowie Zarządu 

Powiatu są członkami Rady Powiatu.  

Radny – Adam Kołacki złożył wniosek o wyjaśnienie tej sprawy na piśmie.  

Radny – Andrzej Siwek  zapytał Panią Skarbnik czy umieszczenie wynagrodzeń 

pracowników Biura Rady w rozdziale Rada Powiatu było zaleceniem wojewody. Zapytał czy 

dotyczy to również wszystkich powiatów i wszystkich jednostek. 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek oświadczyła, że nie sprawdzała wszystkich powiatów i 

jednostek.  

Radny – Andrzej Siwek poinformował, że nie ma takich zapisów w sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Miasta Białogard. 

 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań do przedstawionej informacji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła wobec braku innych uwag 

i pytań poddał pod głosowanie informację o działalności Zarządu Powiatu w Białogardzie w 

okresie międzysesyjnym, przedstawioną przez Przewodniczącego Zarządu – Tomasza Hynda. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za - 9 głosów, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujących – 5 głosów przyjęła informację o działalności Zarządu Powiatu w 

Białogardzie w okresie międzysesyjnym. 

 

 

Obecnie w posiedzeniu Sesji uczestniczy 14 radnych. 

 

Ad.9 

 

1. Radna – Iwona Wysocka – Chudziak poprosiła w trosce o bezpieczeństwo 

wszystkich uczestników ruchu o wykoszenie poboczy wzdłuż dróg powiatowych oraz 

zakup nowego sprzętu dla Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie. 

2. Radny – Andrzej Siwek zapytał Starostę Białogardzkiego cyt.: „Panie starosto jest  

pan członkiem Komisji Powiatowej do spraw Bezpieczeństwa i Porządku – pytanie to 

co się dzisiaj dzieje w pogodzie, czy ma pan wiedze ewentualnie, być może było jakieś 

spotkanie o którym ja nie wiem, ale może podzieli się pan z nami – czy służby, które w 

przypadku wystąpienia jakichkolwiek nawałnic typu wichury, huragany, ulewy, 

zerwane dachy czy mają jakiekolwiek środki  służce do tego, żeby zabezpieczyć 

zerwane dachy  na budynkach.” 

3. Radny – Andrzej Siwek skierował  uwagę do Sekretarza Powiatu cyt.: „wdzięczny 

byłbym jakby się pan zainteresował stroną tzw. Biuletyn Informacji Publicznej, na 

wczorajszy dzień tj. 22 .06 publikacja protokołów z sesji Rady kończy się na 26 luty. 

Dlaczego - nie mam najmniejszego pojęcia.” 

4. Radny – Andrzej Siwek stwierdził cyt.: „zgodnie z kodeksem spółek handlowych w 

ciągu pół roku zgromadzenie wspólników udziela zarządowi tzw. skwitowania, 

niektórzy mówią, że to jest absolutorium. W związku z tym, że według mojej wiedzy – 

być może ona jest ułomna – takie skwitowanie zostało udzielone zarządowi, czyli 

mówiąc personalnie Panu Dawidowi i Panu Basiowi. Czyli procedurze stało się 

zadość. W związku z tym, że Państwo jako zgromadzenie wspólników, żeby udzielić 

takie skwitowania, czy absolutorium musieliście mieć wiedzę na ten temat. Ja już 

kiedyś o tym mówiłem, ale miałbym do pana taką serdeczną prośbę, żeby pan jako 

zgromadzenie wspólników, nie pan prezes Baś. Mnie interesuje rozliczenie umowy na 

usługi żywienia. Otóż Szanowni Państwo umowa była zawarta na cztery lata, od 20 
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czerwca 2012 roku, na cztery lata, czyli powinna się skończyć w roku 2016, 30 

czerwca. Umowa podpisana na 4,5 mln, 280 tys. tzw. osobodni. Według mojej wiedzy 

za trzy i pół roku w stosunku do upływu okresu wykonano mniej więcej około 100.000 

więcej. Oczywiście można tutaj powiedzieć, że byli pacjenci i trzeba było żywić.   

Tylko, że według mojej wiedzy Panie Starosto to ta umowa została przepłacona o 

około 1,5 mln zł. w stosunku do kwoty zawartej. Jest Pan sekretarz, który swego czasu 

w 2013 roku mówił, że jest specjalistą od zamówień publicznych. Czy jest to 

dopuszczalne, czy jest to dozwolone tj. 40 %. Ja rozumiem, że umowa może się różnić 

od wykonania. Wszystkiego się nie da przewidzieć. Ale chciałby wiedzieć, czy ta 

umowa była w jakiś sposób renegocjowana, kiedy ewentualnie, jakie były wyniki tych 

negocjacji. Bo się nie mogę szanowni państwo doprosić o  informację od 15 grudnia 

ubiegłego roku. Nie wiem o co tu chodzi.” 

5. Radny – Andrzej Siwek stwierdził cyt.: „ Pan Wicestarosta był uprzejmy swego 

czasu na posiedzeniu Zarządu rekomendować podział działki 23/2 na poprawę 

warunków zagospodarowania. Ja mam pytanie czy ta działka sąsiednia to czyja ona 

jest przede wszystkim, jeśli starostwa to co starostwo planuje na tej działce, czy jest 

jakiś pomysł, co z tym zrobić. Dlaczego się to dzieli.” 

6. Radny – Andrzej Siwek stwierdził cyt.: „działka 23/1, 23/2 będąca niejako w 

użyczeniu na rzecz Stowarzyszenia Inicjatyw była obciążona hipoteką, być może to się 

zmieniło. Wiem, że Stowarzyszenie brało jakiś kredyt, daty nie pamiętam, ale to nie 

było tak dawno. Jakbyście byli państwo uprzejmi mi na ten temat odpowiedzieć.” 

7. Radny – Andrzej Siwek odnosząc się informacji pisemnej przygotowanej przez 

dyrektora Powiatowego Domu Samopomocy w Białogardzie zapytał jak to jest 

możliwe, że informacja ta w takiej formie przeszła przez Zarząd Powiatu.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że informacje przedstawiane 

przez dyrektorów jednostek wynikają z planu pracy Rady Powiatu i Zarząd Powiatu 

ich nie analizuje. Zauważył również, że radny na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, 

której jest członkiem również nie zwrócił na ten fakt uwagi. Podkreślił, że zgodnie z 

wolą wszystkich radnych informacja ta została wycofana z dzisiejszego porządku 

obrad i zostanie przygotowana na następne posiedzenie Sesji. Odnosząc się do umowy 

żywienia w szpitalu poinformował, że umowa z firmą, która obecnie dostarcza posiłki 

kończy się i następnie zostanie rozwiązana. 

8. Radny – Adam Kołacki  stwierdził cyt.: „proszę to traktować jako wniosek, gdyż 

często w pismach pan starosta powołuje się na swoje zarządzenia. Natomiast na BIP-

ie nie ma śladu o zarządzeniach, o publikacji zarządzeń. Przypominam, że pan 

starosta wydaje zarządzenia wewnętrzne ale też zewnętrzne i te zewnętrzne według 

mnie powinny być opublikowane. Wszystkie dokumenty publikowane na BIP powinny 

na tym BIP-ie się znajdować przez okres 5 lat. Prosiłbym w takim razie pana 

sekretarza, który jest odpowiedzialny za publikację na BIP żeby dokonał weryfikacji, 

gdyż wiele dokumentów zaczyna się na 2014 roku, a powinny być jeszcze 2013 rok. 

Czyli zarządzenie i uzupełnienie brakujących dokumentów na BIP-ie z roku 2013.” 

9. Radny – Adam Kołacki  stwierdził cyt.: „Pan Wicestarosta Piotr Pakuszto – bardzo 

dziękuję za odpowiedź – na moją interpelację w której zapytałem jaki jest roczny koszt 

utrzymania spółki Regionalne Centrum Medyczne w Białogardzie. Przypominam 

spółki, która ma na dzisiaj 8 etatów łącznie z prezesem  raczył mi odpowiedzieć 

5.669.908,87 zł. w tym amortyzacja 3.000.000 zł. Panie starosto więc tą drogą 

chciałbym pana poprosić o udzielnie mi odpowiedzi po odjęciu amortyzacji zostaje 

kwota ponad 2.000.000 zł. na funkcjonowanie spółki w 2016 roku. Prosiłbym o 

szczegółowe rozłożenie mi tej kwoty na poszczególne wydatki.” 
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10. Radny – Adam Kołacki poinformował, że radny Miasta Białogard zwrócił sie do 

Starosty Białogardzkiego o udzielenie informacji dotyczącej wycinki drzew przy ulicy 

Kołobrzeskiej w Białogardzie. Starosta wezwał radnego do uiszczenia opłaty za 

wyszukanie informacji publicznej i sporządzenie kopii dokumentów. Radny Kołacki 

przypomniał, że na ostatnim posiedzeniu Sesji złożył interpelację mówiącą o łamaniu 

prawa w skutek pobierania opłaty za wyszukanie informacji i sporządzanie kopii. 

Uzyskał odpowiedź, że wszystko jest zgodne z prawem. Poinformował, że zwracał się 

z wnioskiem o udostępnienie informacji publicznej do Burmistrza Miasta Białogard 

przywołując wyroki sądów w tej sprawie. Burmistrz przyznał radnemu racje i  odstąpił 

od pobierania opłaty. Radny poinformował Starostę, że cyt.: „zwróciłem się 20 

czerwca do prawników konstytucjonalistów . Na podstawie ich odpowiedzi zwróciłem 

się 20 czerwca do Wojewody Zachodniopomorskiego Pana Piotra Jani w związku z tą 

sytuacją w imieniu własnym zwracając uwagę na naruszenie przez Starostę 

Białogardzkiego Tomasza Hynda konstytucyjnie gwarantowanego prawa do 

informacji. Składowymi pisma są podstawy prawne, wyroki sądu itd. (…) zmusił mnie 

pan do tego, żebym szukał pomocy u Wojewody Zachodniopomorskiego.”  

11.  Radny – Adam Kołacki  zadał pytanie dotyczące wniosku złożonego na posiedzeniu 

Komisji Budżetu i Finansów w dniu 21 czerwca 2016 r. cyt.: „czy pan może wcześniej 

zarządził taką kontrolę w Zespole Szkół Specjalnych i czy są efekty takiej kontroli o 

treści będącej treścią wniosku. My nie mamy takiej wiedzy wniosek pan dostał, a może 

już było wcześniej. Jeżeli było wcześniej prowadzone takie postępowanie prosiłbym o 

umożliwienie zapoznania się z taką dokumentacją.” 

12.  Radny – Adam Kołacki stwierdził cyt.: „mam pytanie jeszcze Panie Starosto w 

ramach pracy Zarządu – Zarząd zapoznał się z wnioskiem Niepublicznego Ośrodka 

Rehabilitacyjno – Edukacyjno – Wychowawczego w Karlinie o rozłożenie na raty 

nienależnie pobranej dotacji za wychowanka – czyli to jest podobna sytuacja jak w 

ZSS w Białogardzie. Czy już jest jakieś wypracowane stanowisko Zarządu w kwestii 

tego wniosku o rozłożenie na raty.” 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odnosząc się do ostatniego zapytania 

oświadczył, że sytuacja nie jest taka sama jak w Zespole Szkół Specjalnych w 

Białogardzie. Organ prowadzący szkołę sam zwrócił się do Powiatu o rozłożenie na 

raty zwrotu nienależnie pobranej dotacji. Dodał, że sprawa jest w zawieszeniu dopóki 

nie będzie rozstrzygnięcia w drodze postępowania administracyjnego.  

13. Radny – Andrzej Siwek poinformował, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 

przewodniczący komisji zadeklarował się, że złoży wniosek o przestawienie na sesji 

wyników maturalnych w szkołach prowadzonych przez Powiat Białogardzki. 

Rozmawiano również o tym,  aby wzorem Wydziału Komunikacji również inne 

wydziały starostwa prezentowały się podczas posiedzenia Sesji Rady Powiatu.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła przypomniał, że w planie pracy 

Rady Powiatu na 2016 rok jest informacja dotycząca relacji zadań oświatowych, w 

której ujęte będą również wyniki matur oraz inne informacje o których mówił radny. 

Przypomniał, że zgodnie w wcześniejszymi ustaleniami w danym roku prezentują się 

dwa wydziały starostwa. Oświadczył, że do końca kadencji każdy z wydziałów  

zaprezentuje się na sesji.  

Radny – Bogusław Stanczewski poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty  

i Kultury podnoszono temat słabych wyników z testów gimnazjalnych na terenie 

Powiatu Białogardzkiego.  Przypomniał, że Województwo Zachodniopomorskie jest 

na ostatnim miejscu w Polsce, a Powiat Białogardzki na ostatnim miejscu w 

województwie. W związku z powyższym komisja sformułowała wniosek, aby  

Burmistrz Miasta Białogard i pozostali włodarze poszczególnych gmin pochylili się 
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nad tym problemem. Zdaniem radnego należałoby doprowadzić do spotkania 

wszystkich zainteresowanych celem zdiagnozowania tego problemu.   

 

 

Radni nie zgłosili innych interpelacji, zapytań, wniosków i oświadczeń. 

 

Ad.10 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła stwierdził, że porządek Sesji został  

wyczerpany i zamknął XXII Sesję  Rady  Powiatu  w  Białogardzie.  

 

Protokołowały: 

Violetta Adamczewska 

Anna Kaleja  

 

 

 

 

 

 


